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V NAŠÍ OBCI
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PŘIVÍTALA 
OSM PRVŇÁČKŮ

PŘIJĎTE K VOLBÁM 
15. A 16. ŘÍJNA!



Zveme vás na tyto akce:
Pondělí 18.10.2010 „Pěkná“
Živá hudba v hospodě (začátek 9.00 hod.)

Posvícenská zábava 23.10.2010 s kapelou V pantofl ích
Na sále (začátek 20.00 hod., vstupné 80 Kč)

Silvestr 31.12.2010 s kapelou V pantofl ích
Na sále (začátek 20.00 hod., vstupné 300 Kč                 
zahrnuje bufetové občerstvení, přípitek, ohňostroj)

Předprodej vstupenek a rezervace stolů na všechny 
akce u číšníků v hospodě nebo na tel.: 777 165 189

geodetické práce a služby
tel.: 312 246 357

e-mail: info@hcm-sro.cz
www.hcm-sro.cz

ceník inzerce:
1/2 strany 3 000 kč 
1/3 strany 2 250 kč
1/6 strany 1 500 kč

kontakt pro inzerci: vychodilova@copu.cz

Hašek Jiří
soukromý zemědělec

Velká Dobrá

tel.604 409 037
www.zemedelechasek.cz

STAVEBNÍ, INŽENÝRSKÁ
A PROJEKČNÍ FIRMA

MARKŮV MLÝN 143, 273 51 UNHOŠŤ 
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Vážení spoluobčané,

v závěru funkčního období obecního zastupitel-
stva si Vás dovoluji oslovit s krátkým zhodnoce-
ním uplynulých let. Volební období 2006-2010 
svým programem plynule navázalo na roky 
2002-2006. Kontinuita v těchto zastupitelstvech 
výrazně přispěla ke splnění a realizaci dlouho-
dobých úkolů a investičních celků. V roce 2003 
jsme začali s výstavbou nové sportovní haly a přes 
celou řadu dalších investic jsme dosáhli realizace 
čistírny odpadních vod a kanalizace.

Chtěl bych tímto poděkovat všem členům obec-
ního zastupitelstva, kteří po celou dobu odváděli 
kvalitní a zodpovědnou práci. Za pár dní, v polo-
vině října tohoto roku, nás čekají komunální vol-
by do obecního zastupitelstva. Bude potřeba, aby 
nově zvolené zastupitelstvo bez časové prodlevy 
převzalo rozpracované a naplánované úkoly a ply-
nule navázalo na práci stávajícího vedení obce.

Jako nejdůležitější vidím určení nových in-
vestičních akcí s prioritou získání maximálního 
možného finančního objemu dotací z Evropské 
unie. Jsou totiž před námi poslední 3 roky, kdy 
můžeme o dotace z EU žádat. Po vyčerpání těchto 
evropských dotací bude možné žádat pouze 
o státní dotace v operačních programech, které 
vypíší ministerstva, a už nedosáhneme na peníze 
v takovém objemu, který je reálný do roku 2013.

Na závěr svého úvodníku bych Vám rád po-
přál příjemné čtení ve druhém čísle magazínu 
obecního úřadu, ve kterém najdete nejen přehled 
uskutečněných projektů, ale i další plány obce do 
budoucna. Shrnuli jsme pro Vás ty nejdůležitější 
zprávy z dění v naší obci a navíc připravili porci 
rozhovorů se zajímavými doberskými osobnost-
mi. Nechybí samozřejmě ani novinky z FC Čechie 
a z naší základní školy, jejíž žáci nám všem dělají 
radost. Velkou zajímavostí je pak článek o ar-
cheologickém průzkumu, který odhaluje dosud 
neznámou historii Velké Dobré.

Pěkné podzimní dny přeje

Zdeněk Zahrádka
starosta obce Velká Dobrá
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Volby do ZastupitelstVa 
obce Velká dobrá
15. a 16. října 2010
Komunální volby do zastupitelstev obcí se konají v pátek 15. a v sobotu 
16. října 2010. Volební místnost ve Velké Dobré na obecním úřadě bude 
otevřena v časech: v pátek od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu od 8.00 
do 14.00 hodin. Volební lístky obdrží všichni voliči do svých domovních 
schránek nejpozději 3 dny před konáním voleb, nebo o ně mohou požá-
dat přímo ve volební místnosti.

Ve Velké Dobré kandidují do zastupitelstva obce dva politické subjekty 
– nezávislí kandidáti na kandidátních listinách ToP 09 (č. 1) a občanské 
demokratické strany (č. 2).

Hlasovací lístky je možné vyplnit několika způsoby:
1.  označit křížkem pouze jednu volební stranu. Tím dáte hlas prvním 
  7 kandidátům této strany.
2.  označit v rámečcích před jmény křížkem toho kandidáta, pro kterého 
  hlasujete, a to z kterékoli volební strany, nejvýše však 7 křížků.
3.  oba způsoby lze také kombinovat. Volič může označit křížkem jednu 
  volební stranu a dále v rámečku před jménem další kandidáty, 
  pro které hlasuje, a to v obou volebních stranách. V tomto případě je 
  dán hlas jednotlivě označeným kandidátům a z označené volební 
  strany je dán hlas podle pořadí na hlasovacím lístku pouze tolika 
  kandidátům, kolik zbývá do počtu volených členů zastupitelstva obce, 
  v naší obci je to 7. 

Příklad: má být zvoleno 7 členů zastupitelstva, na lístku je označena 
např. volební strana ToP 09 s jejími 9 kandidáty a kromě toho ještě  
3 kandidáti individuálně ze sloupce oDS. V tomto případě získá ToP 09 
čtyři hlasy, a to pro kandidáty na prvních čtyřech místech.

 kandidátní listina top 09
           
1  ZaHrádka Zdeněk  starosta obce Velká Dobrá 
2  duFek Vladimír Mgr.  ředitel školy 
3  HajnÝ pavel ing.  geodet 
4  kalous josef ing.  soudní znalec 
5  procHáZka Michal ing.  asistent reg. manažera prodeje 
6  nosek Zdeněk ing.  jednatel - znalecký ústav 
7  VrŠeckÝ Michal  státní zaměstnanec 
8  břeZina radek  podnikatel 
9  Hájek karel ing.  vedoucí provozu 
 

 kandidátní listina ods 
           
1  ŠaFus jaromír  podnikatel 
2  linHart Michal  manažer 
3  HanáČkoVá lenka ing.  ekonom 
4  sleZák jiří  podnikatel 
5  kutil pavel ing.  důchodce - ekonom 
6  aulická jana  ředitelka mŠ 
7  klikoVá Vendula ing.  stavební inženýr 
8  doskoČil jan  důchodce 
9  prokop Michal Mgr.  hudebník, televizní moderátor 



Realizované 
a chystané pRojekty 

v naší obci

•	 výstavba 19 RD ulice sluneční
Předmětem	stavby	bylo	zainvestování	II.	etapy	
pozemků	v	lokalitě	„Pod	Hřbitovem“,	stavba	
byla	realizována	v	roce	2003	za	účelem	získání	
prostředků	na	investice	v	obci.

•	 výstavba 24 RD ulice okružní
Předmětem	stavby	bylo	zainvestování	III.	etapy	
pozemků	v	lokalitě	„Pod	Hřbitovem“,	stavba	
byla	realizována	v	roce	2005	za	účelem	získání	
prostředků	na	investice	v	obci.

•	 Čistírna odpadních vod a kanalizace
Stavba	byla	řešením	dlouhodobé	snahy	o	ná-
pravu	neudržitelné	situace	znečištění	místních	
povrchových	vod.	Obci	hrozily	sankce	ze	zaháje-
ného	správního	řízení	o	znečišťování	povrcho-
vých	vod	povodí	Kačického	potoka.	Stavba	byla	
realizována	od	roku	2008,	ukončena	v	roce	
2010	s	řešením	vyvolaných	investic	do	součas-
nosti.	Financována	byla	s	částečnou	dotací	EU.	

•	 Rekonstrukce dětského hřiště
Proběhla	rekonstrukce	neutěšeného	stavu	
dětského	hřiště,	které	bylo	v	rozporu	s	novými	
právními	normami	pro	provoz	takového	zařízení.	
Předmětem	stavby	bylo	oplocení	prostoru,	vyba-
vení	novými	herními	prvky,	zřízení	dopadových	
zón	a	oprava	stávajících	konstrukcí	hřiště.	Výstav-
ba	v	roce	2006.

•	 Rekolaudace a úprava fitcentra 
v mateřské škole
Předmětem	akce	bylo	zajištění	právního	stavu	
využívání	sklepních	prostor	MŠ,	kdy	doposud	
byly	pronajímány	sklepní	prostory	bez	právní-
ho	podkladu	k	provozu	posilovny	a	tělocvičny.	
Zároveň	se	obec	spolupodílela	na	realizaci	
investice.	Akce	provedena	v	roce	2007.

•	 oprava chodníků, etapa 05
Oprava	a	výstavba	chodníků	v	Karlovarské	ulici	
v	trasách	OÚ-Unhošťská	a	v	úseku	A.	Noskové	
Svahová,	dále	pak	v	ulici	Pražská	po	pravé	stra-
ně	v	úseku	Vodárenská	až	k	č.	p.	331	a	po	levé	
straně	v	úseku	Kladenská-Akátová.	Realizace	
provedena	v	letech	2005-2006.

•	 oprava chodníků, etapa 06
Oprava	a	výstavba	chodníků	v	Karlovarské	ulici		
po	pravé	straně	v	úseku	Družecká-Svahová,	dále	
pak	v	ulici	Pražská	po	obou	stranách		v	úseku	
Akátová-Vodárenská.	Realizace	provedena	v	le-
tech	2006-2007.

•	 oprava kapličky na hřbitově
Předmětem	stavby	bylo	statické	zajištění	ob-
jektu,	oprava	vnitřních	zanedbaných	prostor	
a	oprava	fasády	a	elektrifikace	stavby.	Realizace	
provedena	v	letech	2006-2007.	Dále	bylo	do	
studny	instalováno	čerpadlo.

•	 opravy místních komunikací
Opravy	výtluků	v	ulicích	Lipová,	Unhošťská	
a	Skalní,	včetně	průběžných	oprav	závad	ve	
sjízdnosti	místních	komunikací.	Realizace	pře-
devším	v	roce	2006,	jinak	průběžně.

•	 Úprava přechodu u školy
Předmětem	stavby	bylo	zřízení	dalšího	ochran-
ného	prostoru	v	délce	přechodu.	V	prostoru	
přechodu	je	zúžena	vozovka	na	minimální	šíři	
a	autobusová	zastávka	ve	směru	na	Doksy	je	
oddělena	od	vozovky	zeleným	pasem	o	šířce		
3,3	m.	Realizace	v	roce	2004.

S	končícím	funkčním	obdobím	současného	zastupitelstva	obce	je	čas	na	shrnutí	úspěchů.	
Některé	projekty	se	nám	nepodařilo	dotáhnout	do	konce,	většinou	ne	vinou	obce.	

Doufejme,	že	novým	zastupitelům	se	podaří	rozpracované	plány	dokončit.
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Realizované pRojekty – splnĚno:

Nové dětské hřiště Oprava chodníků a komunikací Opravený obchod a parkoviště
Opravená kaplička na hřbitově, 

ve studně čerpadlo
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•	 přístavba a rekonstrukce kulturního domu
I.	etapa	přístavby	a	rekonstrukce	kulturního	
domu	–	přístavba	prodejny	potravin	a	příprava	
pro	budoucí	nástavbu	čelního	traktu	stávající	
stavby.	Realizace	2007-2008.	Oprava	střech	
a	fasád	stávající	stavby	-	realizace	r.	2010.

•	 Rozšíření ulice Družecká
Rozšíření	a	zobousměrnění	části	komunikace	
v	ulici	Družecká,	realizace	r.	2007.	

•	 oprava centra obce a výměna 
autobusových čekáren
Oprava	chodníků	a	parkoviště	v	centru	před	kul-
turním	domem,	výměna	a	zřízení	autobusových	
čekáren.	Realizace	r.	2008.	

•	 oprava vlhkých podlah ve škole
Oprava	vlhkých	podlah	a	stěn	v	pravém	křídle	
přízemí	školy,	zřízení	školní	kuchyňky,	výtvarné	
učebny	a	oprava	elektroinstalace,	v	roce	2006.

•	 Úprava křižovatky kladenská-Rozdělovská
Inicializace	projektu	úpravy	křižovatky	a	přelož-
ky	komunikace,	zajištění	projektových	doku-
mentací	a	územního	a	stavebního	povolení.	
Realizováno	z	prostředků	Středočeského	kraje	
v	r.	2007.	Přesun	historického	mezníku	a	kříže	
ve	spolupráci	s	fundovanými	historiky.

•	 Úprava školní zahrady
Odhlučnění	školní	zahrady	protihlukovou	
stěnou,	úprava	prostor	školní	zahrady,	oprava	
školní	klubovny.	Realizace	r.	2007.

•	 oprava elektroinstalace školy, ii. etapa

Oprava	nevyhovující	elektroinstalace	školy	v	le-
vém	křídle.	Realizace	r.	2010.

•	 veřejné osvětlení v obci
Rozšíření	veřejného	osvětlení	ke	hřbitovu		
a	v	trase	budoucí	cyklostezky	za	hřištěm.	Reali-
zace	r.	2003.

•	 Rekultivace stávající skládky zeminy, 
výstavba záložního hřiště
Realizováno	v	r.	2003.

•	 zeleň v obci
Vysázeno	220	stromů	a	8	850	keřů.	Realizováno	
v	letech	2002-2010.	

Myslíme především na bezpečí občanů, proto byly provedeny rozsáhlé 
opravy chodníků, komunikací a zřízeny bezpečnější přechody.

Opravená kaplička na hřbitově, 
ve studně čerpadlo Čistírna odpadních vod
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„K rozšíření kapacity se stavím klad-
ně z důvodu nové výstavby rodin-
ných domů Na Klínách, do kterých se 
jistě nastěhují mladé rodiny s dětmi. 
Ráda bych u zápisu uspokojila všech-
ny zájemce o naši mateřskou školu,” 
uvádí ředitelka MŠ Jana Aulická.

Vodní nádrž už má zpracovaný 
projekt a získané stavební povolení k 
rekonstrukci.

DosuD neRealizované pRojekty – chystÁMe:
•	 opravy komunikací a chodníků, etapa 08
Oprava	ulic	U	Křížku,	Luční,	K	Vrchu	a	Pod	Za-
hrady,	úprava	prostranství	na	náměstí	směrem	
k	autobazaru.	Připravena	projektová	dokumen-
tace	a	získáno	stavební	povolení.

•	 RD na klínách
Zainvestování	pozemků	pro	prodej.	Realizací	
akce	by	měly	být	získány	prostředky	na	umoření	
úvěru	na	výstavbu	ČOV	a	kanalizace	Velká	Dobrá.	
Zahájena	stavba,	předpoklad	dokončení	do	
dubna	r.	2011.

•	 Úprava nebezpečné zatáčky u hřbitova
Připravena	projektová	dokumentace,	získáno	
územní	rozhodnutí	a	pozemek	pro	posunutí	
komunikace.

•	 Rekonstrukce vodní nádrže
Zpracován	projekt,	získáno	stavební	povolení,	
akce	dosud	nerealizována	z	důvodu	zamítnutí	
žádosti	o	dotaci	ze	Středočeského	kraje.

•	 cyklostezky
Zpracována	projektová	dokumentace,	získáno	
stavební	povolení,	zahájena	stavba	větve	Velká	
Dobrá	–	Družec.

•	 výměna umělého povrchu na sportovišti
Pro	akci	získána	dotace	z	ČMFS,	zahájení	v	nej-
bližším	termínu.	Více	informací	na	str.	8-9.

•	 nástavba mateřské školy
Zpracována	projektová	dokumentace,	akce	ne-
realizována	z	důvodu	zamítnutí	žádosti	o	dotaci	
ze	Středočeského	kraje.

Obec Velká Dobrá prodává stavební 
pozemky v lokalitě Na Klínách.

Informace na tel.: 312 691 320 
nebo e-mailu: ou.velkadobra@volny.cz Brzy bude na hřiště položena 

nová umělá tráva

Mateřská škola se dočká rozšíření
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velkÁ a MalÁ DobRÁ 
opĚt RozDĚleny?
Původní	názvy	naší	obce	byly	Hořejší	Dobrá	a	Dolejší	Dobrá.	Na	počátku	19.	století	se	začalo	užívat	
nových	názvů	Velká	a	Malá	Dobrá.	Ke	sloučení	obou	vesnic	došlo	v	roce	1935	pod	jménem	Velká	
Dobrá.	Dnes,	na	sklonku	roku	2010	se	zdá,	že	obec	byla	opět	rozdělena	na	dvě...

O	tom,	kde	byla	původní	hranice	dělící	obě	ves-
nice,	se	vedou	spory	dodnes.	Pamětníci	vyprá-
vějí,	že	vše	vzniklo	před	zahájením	stavby	školy.	
„Základní	škola	v	Dobré	byla	postavena	roku	
1890.	Tehdy	tu	žil	pan	Ladislav	Jungr,	který	byl	
o	generaci	až	dvě	starší	než	já,	měl	na	hlavní	
ulici	lakýrnickou	firmu,	byl	odborník,	pamětník,	
de	facto	i	malíř,	klavírista,	šikovný	člověk.	Moje	
rodina	s	ním	byla	v	dobrém	vztahu.	Právě	s	ním	
jsme	se	kdysi	bavili	o	tom,	jak	vlastně	vzniklo	
to,	kde	postavit	školu,	jestli	na	Malé,	nebo	na	
Velké	Dobré,“	vypráví	k	tématu	pan	Stanislav	
Rakouš.

„Malodoberáci“	chtěli	postavit	školu	na	Malé,	
„Velkodoberáci“	samozřejmě	zase	na	Velké,	
celý	spor	vyvrcholil	tím,	že	před	zahájením	
výstavby	školy	„Velkodoberáci“	začali	tvrdit,	
že	na	zvoleném	místě	je	mokřina.	A	den	před	
rozhodnutím	komise	na	ono	místo	navezli	vodu.	
A	tak	dnes	škola	stojí	na	náměstí	Komenské-
ho	ve	Velké.	„Pan	Jungr	bydlel	ve	vile	kousek	
od	místa,	kde	dnes	stojí	ta	nová	cedule	dělící	
obce.	Vyprávěl	nám,	že	poté,	co	bylo	původně	
zvolené	místo	posouzeno	jako	mokřina,	tehdejší	
starosta	vybral	jiné	místo	na	dnešním	náměstí	
Komenského,	kde	byly	pro	stavbu	nejvhodnější	
podmínky,“	pokračuje	S.	Rakouš.

cedule oddělující obce je pouze 
recesí a historickou připomínkou
Ačkoli	se	obě	obce	roku	1935	spojily,	nedávno	
se	na	Karlovarské	ulici	objevila	nová	cedule.	
Proč	a	kdo	ji	tam	postavil?	„Dnes	je	tam	ta	
cedule	jen	z	legrace	jako	vzpomínka,	že	dříve	tu	
nějaké	rozdělení	existovalo.	Myslím,	že	lidem	
se	to	líbí,	i	moje	manželka,	která	jezdí	do	práce	
autobusem,	si	toho	všimla,“	říká	s	úsměvem	
Stanislav	Rakouš	a	má	pravdu	–	zhruba	před	
měsícem	se	sice	v	obci	objevila	tato	cedule	

oddělující	původní	Malou	od	Velké,	ale	pocho-
pitelně	se	nejedná	o	žádné	separatistické	ten-
dence,	nýbrž	pouze	o	„legrácku“	připomínající	
historickou	skutečnost.

„Alespoň	ti	noví	lidé,	kteří	se	k	nám	přistě-
hovali,	vědí,	že	tu	nějaké	rozdělení	bylo	a	jestli	
jsou	dnes	vlastně	obyvatelé	Malé,	nebo	Velké,“	
vysvětluje	S.	Rakouš	a	dodává:	„Dříve	se	běžně	
říkalo	Malodoberáci	a	Velkodoberáci,	ve	škole	

jsme	se	tak	dělili,	já	sám	jsem	měl	víc	kamará-
dů	mezi	Malodoberáky,	hrávali	jsme	proti	sobě	
hokej,	to	si	pamatuju.“	A	přesně	takové	bojůvky	
na	ledě	nebo	fotbalovém	trávníku	a	přátelské	
půtky	v	hospodě	mezi	oběma	skupinami	vedly	
k	postavení	nové	cedule.	Na	svědomí	ji	má	
parta	doberských	recesistů,	která	si	dodnes	
vzájemné	soupeření	připomíná.	Nutno	dodat,	
že	cedule	byla	postavena	s	velkou	slávou	a	na	
vlastní	náklady	stavitelů,	nikoli	za	peníze	daňo-
vých	poplatníků!

A	kdo	je	vlastně	vítěz?	„Je	pravda,	že	vše	
důležité	jako	škola,	úřad,	pošta	jsou	ve	Velké,	
ale	necítím	tady	nějakou	rivalitu	jako	například	
mezi	Prahou	a	Brnem.	Myslím,	že	si	lidé	z	Malé	
nestěžují.	Na	Malé	mají	zase	tvrz	ze	14.	století,	
která	je	chráněná	státem!“	uzavírá	místní	přá-
telskou	„rivalitu“	Stanislav	Rakouš.	x

MALÁ	DOBRÁ	VERSUS	
VELKÁ	DOBRÁ...
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o čem se mluví
Obecní úřad 
sOuhlas s výstav-
bOu „spalOvnyª  
nevyslOvil 

Vzhledem ke skutečnosti, že 
se v obci Velká Dobrá lavinovitě 
šíří „zaručené zprávyª  o výstavbě 
laboratorní a demonstrační linky 
na likvidaci odpadů metodou 
vakuové pyrolýzy, tzv. „spalov-
nyª , zejména pak o tom, že obec 
výstavbu povolila, obecní úřad 
považuje za nutné občany opět 
informovat o skutečném momen-
tálním stavu této kauzy.

V první řadě jednoznačně de-
mentujeme vyslovení jakého-
koliv souhlasu obce Velká Dobrá 
s výstavbou linky na likvidaci 
odpadů! Naopak - v platnosti 
zůstává vyslovení jednoznač-
ného nesouhlasu s výstavbou 
ve zjišťovacím řízení a nutnost 
posouzení celého záměru dle  
§ 7 zák. č. 100/2001 Sb. (tzv. 
velká EIA).

Z vyjádření Odboru životní-
ho prostředí Krajského úřadu 
Středočeského kraje ze dne                  
13. 9. 2010 vyplývá, že oznamo-
vatel záměru, tj. firma AGMECO 
LT, s. r. o., dosud studii o posuzo-
vání vlivů na životní prostředí dle 
výše citovaného zákona nepřed-
ložil. Z tohoto důvodu také dojde 
k zastavení stavebního řízení 
vedeného Odborem výstavby 
Magistrátu města Kladno.

Veškerá dokumentace týka-
jící se záměru výstavby linky 
je k nahlédnutí na webových 
stránkách o bce Velká Do brá                               
(www.velkadobra.cz) nebo přímo 
na obecním úřadu.

Důrazně žádáme občany šířící 
po obci nepravdy a paniku v této 
kauze, a to buď z neznalosti 
věci, anebo z jakéhokoliv jiného 
důvodu, aby takového jednání 
zanechali.

Letiště Kladno se nachází na východním okraji ka-
tastru obce Velká Dobrá již od roku 1946. Provozo-
vatelem letiště je po celou dobu občanské sdružení 
Aeroklub Kladno, o. s. Aeroklub v samém počátku 
získal pozemky, na kterých vybudoval dvě vzletové 
a přistávací dráhy, ale v roce 1950 se letiště dostalo 
do zájmů Ministerstva obrany ČR a bylo rozhodnu-
to, že dráhy budou přebudovány na jednu, která 
bude vyhovovat pro provoz tehdejších stíhacích 
letadel.

Aeroklub se stal nájemcem na zestátněných 
pozemcích a na stavbě vzletové a přistávací dráhy. 
Vše bez problémů fungovalo do roku 2002, kdy 

ministerstvo obrany rozhodlo o nepotřebnosti 
letiště a následně Pozemkový fond ČR záhadným 
způsobem převedl pozemky pod letištěm na státní 
statek Křivoklát v likvidaci, toho času v konkursu.

od samého počátku bylo jasné, že budoucnost le-
tiště je ohrožena, a Aeroklub Kladno začal podnikat 
kroky k jeho záchraně. První vedly na Ministerstvo 
obrany ČR a Pozemkový fond ČR, ale bez úspě-
chu. obě tyto instituce odmítly s Aeroklubem jako 
dlouholetým nájemcem jednat. Další kroky vedly 
za správcem konkursní podstaty, ale se stejným vý-
sledkem. začalo být zcela jasné, že pozemky budou 
prodány dražbou k developerskému využití. 

Aeroklub klAdno získAl 
ve velké dobré pArtnerA 
pro záchrAnu letiště

Prezident České republiky Václav Klaus 
na návštěvě doberského letiště
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ve velké dobré se věci začaly  
posouvat vpřed
Aeroklub Kladno se v této tíživé situaci začal 
obracet na různé subjekty, které letiště využíva-
ly a nebo k němu měly nějakou vazbu. Jedním 
z nich bylo i město Kladno, a proto jsme se obrá-
tili na magistrát města. zde nám bylo sděleno, že 
pro zachování letiště nemůže město Kladno nic 
udělat, protože neleží v jeho katastru. Tento pří-
stup nás nasměroval na správce katastru, a tím je 
obec Velká Dobrá. Požádali jsme o pomoc starostu 
obce pana zahrádku a ten vše přednesl zastupi-
telstvu obce, které s následnými kroky souhlasilo.

od roku 2003 Aeroklub získal pro záchranu le-
tiště partnera, se kterým se věci začaly posouvat 

vpřed. Letiště bylo zaneseno do územního plánu 
obce a vyššího územního celku Středočeského 
kraje. obec významným způsobem pomohla 
v jednáních se správcem konkursní podstaty, 
Středočeským krajem, Ministerstvem dopravy ČR, 
Ministerstvem obrany ČR a dalšími institucemi 
tak, že v současnou chvíli byl prokázán veřejný 
zájem na letišti Kladno, a to v podobě využití 
letiště složkami integrovaného záchranného 
systému, jednotlivými občanskými sdruženími, 
jako jsou kluby veteránů, modelářů, cvičitelů 
psů atd. zároveň je letiště pod dohledem Mini-
sterstva životního prostředí ČR. Protože zejména 
developerskou činností těchto ploch ubývá, 
je letiště díky travnatému povrchu vzácným 

biotopem, kde se nachází několik chráněných 
živočišných druhů, zejména sysel obecný.

Nebýt mimořádného úsilí a nasazení pana 
starosty zahrádky, místostarosty Dufka a dalších 
zastupitelů obce Velká Dobrá, letiště by zhruba 
od roku 2005 neexistovalo, a to se všemi nega-
tivními dopady na život v obci.  

K definitivní záchraně letiště bude nutné 
provést ještě řadu kroků, ty však nezbytně vyža-
dují také podporu vás, obyvatel Velké Dobré. za 
dosavadní občanské postoje, spolupráci a soužití 
zastupitelům obce a všem občanům děkujeme. x

za Aeroklub Kladno Pavel Pačes, předseda, 
a Ing. Pavel Matěcha, jednatel

velká dobrá bude mít novou umělou trávu
Fotbalový klub Fc čechie výrazně pomáhá zhodnocovat majetek obce
V minulém čísle magazínu jsme vás stručně informovali o úspěchu vedení Fc Čechie. Tomu se podařilo prostřednictvím ČMFS dosáhnout na dotaci MŠMT 
ve výši přes 700 tisíc Kč, která bude sloužit k revitalizaci povrchu venkovního hřiště na malou kopanou vedle sportovní haly. 

Aby fotbalový oddíl minimalizoval povinnou spoluúčast obce na projektu, provede vlastními silami na náklady klubu demontáž původního povrchu 
a jeho odvoz (30 tun), demontáž oplocení, navaření úchytů pro nosná lanka sítí, obnovu dřevěných mantinelů a další práce v hodnotě 100 tisíc Kč. 
Spoluúčast obce tak klesne na 80 tisíc korun! 

Díky této investici se vytvoří dílo v hodnotě téměř milionu korun, ale co je nejpodstatnější – žáci zŠ a sportující veřejnost získá možnost celoročně 
sportovat na nesrovnatelně bezpečnějším terénu. x



Vlasta Korec: 
„VelKou Dobrou jsem 

si zamiloVal!“

Q_Narodil jste se v třebíči, jak jste se ocitl ve 
Velké Dobré? jak dlouho už tu bydlíte a proč 
zrovna tady? 
V době, kdy jsem účinkoval v inscenaci Jesus 
Christ Superstar, přišla nabídka ze vznikajícího 
kladenského rádia Relax. Díky Relaxu jsem po-
znal fajn lidi z Kladna a okolí a v jejich blízkosti 
nakonec zůstal. Ačkoliv jsem si před více než 
deseti lety pořídil pozemek na druhém konci 
Prahy, rozhodl jsem se zakotvit zde. Velkou 
Dobrou mi ukázal kamarád a já se zamiloval. 
Pozemek na Praze-východ jsem prodal a koupil 
kousek půdy zde. Pak už stačilo objednat 
bagr... 

Q_Nevadí vám dojíždění do Prahy, kde převáž-
ně pracujete?
Ročně najedu 50 až 60 tisíc kilometrů. Pohybuji 
se po celé republice, s dojížděním do Prahy jsem 
počítal. Šest let jsem čekal na otevření dálnice 
a tu si teď užívám.

Q_jaký máte vztah k Velké Dobré?
Je to můj domov, žije zde moje rodina. Jsem 
rád, že se tu zalíbilo i mé ženě a naší dceři. Je 
mi tu dobře a doufám, že bude i nadále.

Q_Našel jste si tady přátele? Účastníte se míst-
ních akcí?
Určitě. Rád nakupuji u paní Kafkové „na rohu“, 
občas zajdu na poštu či na obecní úřad, mám 
rád sousedy v naší ulici. Jsou moc milí. 

Q_je něco, co vás v obci štve? chtěl byste něco 
změnit?
Drobnosti se snažím neřešit. A o zásadních  
problémech nevím.

Q_jak se vám v současné době profesně daří? 
moderujete v rádiu, hrajete v divadle... jaké 
jsou vaše další aktivity? 
Věnuji se práci, která mě baví - vysílám v rádiu, 
dnes jsem natočil první tři díly nového televiz-

Moderátor a herec Vlasta Korec se narodil před 38 lety v Třebíči, 
ale natrvalo se usadil ve Velké Dobré, kde si postavil dům 

a založil rodinu. Oženil se v roce 2007 a manželka Magdalena 
mu o rok později přesně na Štědrý den přivedla na svět dceru 

Madlenku. Dnes Vlasta, kterého proslavilo především moderování 
reality show VyVolení, hraje v několika divadelních inscenacích 

v Praze i Plzni a moderuje na rádiu Impuls.
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„URčITě SI 
PřeJeMe DAlŠí 
DěTI. MíT 
VelKOU RODInU 
Je PARáDA.“

ního pořadu, účinkuji v divadle Kalich, chystám 
inscenaci v divadle Broadway, hostuji v DJKT 
v Plzni a uvádím spoustu společenských akcí. Co 
se práce týče – jsem spokojený.

Q_a jaký je váš rodinný život, jak se má vaše 
dcerka, kterou vám přinesl ježíšek před téměř 
dvěma lety?
Mám především úžasnou ženu Magdalenu, 
díky které může rodina s vytíženým chlapem 
fungovat. Stará se o dům, zahradu, o domov 
a zázemí, o naši holčičku a ještě stíhá psát do 
časopisu. Jinak se snažím holkám věnovat veš-
kerý svůj volný čas. Společné chvíle trávíme na 
výletech, u babiček a dědečků, když jsem večer 
doma, tak si s Madlenkou čteme, vyprávíme si, 
koupeme se spolu, večeříme. Žena tak má šanci 
si alespoň pár minut vydechnout. 

Q_V bulváru se píše, že si přejete, abyste byli 
čtyři. jak se věci mají, dočká se madlenka 
sourozence?
V bulváru se toho napíše. Určitě si přejeme další 
děti, ale necháváme tomu volný průběh. Já 
i moje žena máme sourozence, jsme ze dvou 
dětí, sami bychom neradi zůstali u jednoho dí-
těte. Mít velkou rodinu je paráda. Můj bratr má 
tři děti, manželčina sestra třetí čeká. Společná 
setkání se všemi dětmi jsou fajn.

Q_Vy prý máte velkou zálibu v autech... Pro-
zraďte svůj sportovní koníček.
Auta miluju, díky nim si plním velký sen. Už 
třetím rokem se účastním, s KB Systém Off-road 
týmem, mistrovství české republiky v off-road 
maratonu a docela se nám daří. V loňském roce 
jsme získali titul mistrů čR a letos máme k ti-
tulu velmi blízko. na základě těchto zkušeností 
také přišly zajímavé nabídky - na vlastní oči 
a s rukama na volantu jsem si vychutnal Silk 
Way Rallye (putování po Kazachstánu a Turkme-
nistánu), závod Baja Polonia 2009 a především 
Rallye Dakar 2010 (Argentina, Chile). Jsem 
šťastný muž, protože holky mi moje autovýlety 
tolerují. Já se jim ale vše snažím vynahradit. x
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PaVel HašeK: 
  „za ÚsPěcH PoVažuji, 
že už 20 let PoDNiKáme 
jaKo VelKá roDiNa.“ 
Pavel hašek je bratrem soukromého zemědělce Jiřího haška, 
jejichž rodinná firma má ve Velké Dobré dlouholetou tradici.

Q_Kam sahá historie vaší rodinné zemědělské 
firmy?
hospodařit jsme začali, jen co to bylo možné, 
v roce 1990. Bylo to navázání na rodinnou 
tradici, moji rodiče a předtím prarodiče hos-
podařili do osmapadesátého roku tady v naší 
zemědělské usedlosti. naše pole se velmi rychle 
začala rozrůstat, z počátečních 10 hektarů jsme 
dnes na 255 hektarech, které obděláváme ve 
Velké Dobré a v částech katastrů Doksy, Pletený 
Újezd a zanedbatelné části v Družci. Věnujeme 
se výhradně rostlinné výrobě. Tu živočišnou 
jsme „úspěšně“ ukončili v roce 1996. ekono-
mika této činnosti byla houpavá.

Q_Kolik zaměstnanců máte?
Pracujeme výhradně jako rodina. Firmu vlastní 
můj bratr Jiří a jeho manželka jej s nadšením 
podporuje. Já a moje manželka jsme jeho za-
městnanci, věnujeme se administrativě a jeho 
syn Jiří s manželkou se s energií a silou věnují 
dalším činnostem s tím spojeným. Žádné další 
zaměstnance nemáme.

Q_Kdo jsou vaši odběratelé?
Pěstujeme obiloviny, které jsou předmětem 
malo i velkoprodeje. Dlouhá léta byli odběra-
teli pivovar, sladovny, dnes je to prodej přes 

zprostředkovatele. zásobujeme místní lidi, ale 
i ty v blízkém okruhu senem (máme zhruba 15 
hektarů luk), prodáváme slámu, obilí, pšenici, 
ječmen oves apod.

Q_jaké jsou vaše vize do budoucna?
Velmi rád bych jel na dovolenou na Malorku 
nebo Kypr, ale tak jste to určitě nemyslela. 
(směje se) Samozřejmě součástí této práce je 
i pronájem nemovitostí k podnikatelským úče-
lům, které máme ve vlastnictví. naším cílem je 
vše zlepšit a zkrášlit, a být tak zajímavější pro 
firmy, které bych chtěl k pronájmu využít. Kdy-
by ze strany vlastníků půdy byla vůle, rozhodně 
bych se nebránil pronájmu dalších pozemků, 
které by se tak staly jednotným celkem mého 
obdělávání. Přirozeně cítím, že pro obec jako 
takovou tato činnost není zanedbatelná, neboť 
obecní úřad náležitě pečuje o obec a my peču-
jeme o to, aby naši obyvatelé měli kam chodit 
třeba na procházky s kočárkem.

Q_co považujete za svůj největší úspěch?
za velký úspěch považuji, že už dvacet let 
podnikáme jako sdružená velká rodina. Když 
to pozoruji nejen v zemědělské sféře u kolegů, 
ale vůbec v podnikatelském prostředí, není 
obvyklé, aby spolu rodina vydržela pracovat 

tak dlouhou dobu, aniž by měli konflikty. To je 
moje priorita, kterou se – nechci to tak říct – 
chlubím a vážím si jí. na druhou stranu naše 
podnikatelská činnost mi nedovoluje sebrat 
se a odstěhovat z Velké Dobré. narodil jsem 
se tady, žiju tady, pracuju tady a pracuju ve 
spojení s přírodou. nemohu si dovolit žádnou 
změnu, z toho vyplývá, že mi velmi záleží na 
dobrých vztazích a dobrém soužití nejenom 
s představiteli obce, tedy obecním úřadem, ale 
především s obyvateli. To, co já udělám za hra-
nicemi obce, mohou spoluobčané vnímat jako 
to, za co mě pochválí, a nebo právě naopak – 
a to je pro mě závazek, abych věci dělal dobře.

Q_jak se stavíte ke konkurenci ve svém oboru?
Jsme všichni na jedné lodi, kde všichni buď 
plujeme, nebo se potápíme. Každý máme své 
priority, odlišujeme se od sebe, proto v naší 
„branži“ nemohu mluvit o konkurenci. nepřá-
telstvím bychom nejvíce trpěli my sami. ze-
mědělci v naší obci i mimo ni se živí stejně tak 
tvrdou prací jako já, a pokud se živíte rukama, 
o konkurenci nebo žárlivosti nemůže být řeč, 
protože to, co si uděláte, to máte. x

Ing. Petr čermák podniká jako soukromý země-
dělec ve Velké Dobré už téměř 20 let. Podobně 
jako haškovi i čermákovi jsou rodinnou firmou 
s velkou tradicí.

Q_jaký máte vztah k Velké Dobré?
Obec Velká Dobrá je mým rodištěm, bydlištěm 
a místem podnikání. Velkou Dobrou považuji za 
klidné místo pro rodinný život. Velkou výhodou 
obce je blízká dostupnost měst Kladna a Prahy. 

Q_jaká je historie vašeho podnikání? 
naše podnikání se datuje od roku 1991, kdy 
otci byly vráceny pozemky. V roce 1991 jsme 
hospodařili na výměře 27 hektarů. Od roku 
2000 jsem začal postupně přebírat rodinnou 
farmu. 

Q_Čemu konkrétně se věnujete, na jaké ploše 
hospodaříte a jaké jsou vaše produkty?
V současné době hospodaříme s bratrem Pav-
lem na ploše cca 200 hektarů orné půdy, z če-
hož jednu třetinu zaujímá řepka, zbytek se dělí 
mezi pšenici a ječmen. Okrajově se zabýváme 
i živočišnou výrobou.

Q_jak se stavíte ke konkurenci ve svém oboru?
Mám pozitivní postoj ke konkurenci. V země-
dělství hrají velkou roli klimatické podmínky. 
Jak v evropě, tak v celém světě, protože země-
dělský trh je celosvětově propojený. Schopnost 
přizpůsobovat se počasí a vývoji trhu je největ-
ší konkurenční výhoda. x

Petr ČermáK: 
„HosPoDaříme Na Ploše 
200 HeKtarů orNé PůDy.“ 

PřeDstaVujeme ÚsPěšNé DobersKé zeměDělce
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA
Co je nového v naší škole?
Ve středu 1. září 2010 jsme v zrenovované 
učebně přivítali 44 žáků. V lavicích zasedlo po-
prvé osm prvňáčků a tři noví žáci, kteří nastou-
pili do 2., 3. a 5. ročníku. Během prázdnin se 
nám díky finanční podpoře podařilo zrekonstru-
ovat elektřinu a místnosti v levé části 1. patra 
budovy školy.

Jaké kroužky škola dětem nabízí?
Také v letošním školním roce mají žáci naší školy 
možnost využít bohatou nabídku mimoškolní 
zájmové činnosti. Pro děti je připraven kroužek 
vaření, keramický kroužek, flétna. Pokračovat 
bude i úspěšný kroužek florbalu a kroužek pro 

šikulky. Mezi novinky patří kroužek fotografický, 
dramatický a přírodovědný. Nabídku kroužků 
bychom rádi do budoucna rozšířili o výuku hry 
na klavír, aby tento hudební nástroj ve škole 
nezahálel. Touto cestou bychom rádi oslovili 
ty z vás, kteří hru na klavír ovládají a měli by 
zájem tento kroužek na naší škole vést. Bližší 
informace ve škole.

Čeká nás „Rok zvířete“
Stejně jako loni, tak i letos nás bude celým 
školním rokem provázet celoroční projekt, ten-
tokrát prožijeme „Rok zvířete“. Cílem projektu 
je umožnit žákům pracovat s tématy, která jsou 
jim blízká, a prostřednictvím jednotlivých zvířat 

poznávat sám sebe i druhé, svět okolo sebe 
a jeho současné problémy. Umožňuje žákům 
formovat vlastní osobnost, názory, postoje 
a hodnoty. Žáci se naučí pracovat v kolektivu, 
komunikovat, naslouchat, poznat různé druhy 
informačních zdrojů, vyhledávat důležité infor-
mace a tyto informace zpracovat a prezentovat. 
Učí se hodnocení, zdravému soupeření, vnímání 
provázanosti a sounáležitosti.

Předškoláci, přijďte nás navštívit!
Nedílnou součástí naší spolupráce s Mš se stal 
projekt Předškoláček. Děti, které půjdou za rok 
do školy, se pravidelně každý týden účastní 
jedné vyučovací hodiny prvňáčků. Zvykají si na 

weB školy:
www.ZSVelDo.eSTRaNky.CZ

 PřiVíTala oSM PRVňáčků

Nejviditelněji investovanými penězi je v této chvíli interaktivní tabule 
s příslušenstvím, kterou jsme mohli nově rekonstruovanou třídu 
vybavit. Tabule bude využívána k výuce všech ročníků.
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MeZi NoViNky MiMoškolNí 
ZáJMoVé čiNNoSTi PaTří kRoUŽek 
foTogRafiCký, DRaMaTiCký 
a PříRoDoVěDNý.

Mateřská škola 
chystá pro děti spousty 
aktivit
V naší mateřské škole je v letošním 
školním roce zapsáno 38 dětí ve věku 
od 3 do 6 let. S dětmi pracují 3 kvali-
fikované učitelky. Provozní zázemí 
zajišťují 2 zaměstnankyně kuchyně 
a paní uklízečka. Součástí MŠ je školní 
jídelna, kam docházejí žáci ZŠ. Naše MŠ 
pracuje podle školního vzdělávacího 
programu „Máme se rádi a poznáváme 
vše okolo násª .

V letošním roce plánujeme dovy-
bavení školní kuchyně a modernizaci 
školní zahrady. Pro děti chystáme jako 
každoročně plavecký kurz, kroužek 
keramiky a kroužek angličtiny. V rámci 
spolupráce se ZŠ organizujeme již 
třetím rokem kurz „Předškoláčka” 
pro budoucí prvňáčky. Nejvíce se 
však děti těší na návštěvy divadel, 
výstav a dalších rozličných kulturních 
a zábavních akcí.

Plánujeme výlet do Ekocentra 
Čabárna, do medvědária v Berouně, 
do skanzenu Mayrau ve Vinařicích. 
Dobrou spolupráci máme i s okolními 
mateřskými školami - s MŠ Družec, 
s MŠ Bratronice a v loňském roce jsme 
navázali spolupráci s MŠ Lidice.

Na podzim budeme 
uspávat broučky
Při plánování akcí v MŠ myslíme i na 
rodiče dětí, které se též snažíme 
zapojovat. Velmi oblíbenou společnou 
akcí je podzimní „uspávání broučků” 
a jarní „probouzení broučků” v dober-
ském lese. Zážitkem pro děti i dospělé 
je hudební program na školní zahradě 
u příležitosti každoročního rozloučení 
s předškoláky. Nejoblíbenější je však 
vánoční vystoupení dětí pro rodiče.

Každý rok se snažíme dle možností 
naši MŠ něčím vylepšit. V loňském 
roce to např. byly nové stolky do školní 
jídelny nebo nové povlečení do ložnice. 
Největší odměnou je pro nás spoko-
jenost dětí a rodičů.

Navštivte naše nové webové stránky 
www.msvelkadobra.cz.

nové prostředí, na vyučující a aktivně se zapo-
jují do výuky. Ve škole se setkávají s kamarády, 
z nichž mnoho znají již z mateřské školy. Zku-
šenost předškoláčků s prací ve škole jim velmi 
ulehčuje jejich nástup do první třídy.

Peníze pro naši školu 
z Evropské unie
Naše škola se zapojila do výzvy ministerstva škol-
ství „eU - peníze školám“. Cílem projektu MšMT je 
zjednodušit základním školám získávání evrop-
ských dotací z operačního programu Vzdělávání 
pro konkurenceschopnost (oP Vk), a to využitím 
tzv. šablon klíčových aktivit. Pomocí těchto šablon 
si naše škola podle svých potřeb sestavila projek-
tovou žádost, na jejímž základě jsme získali dota-
ci. Mezi klíčové aktivity, na něž jsme se zaměřili, 

patří rozvoj čtenářské a informační gramotnosti, 
výuka cizích jazyků a zkvalitnění výuky prostřed-
nictvím digitálních technologií. 

konkrétně jsme připravili pro žáky 3. až 5. 
ročníku jednu dělenou hodinu českého jazyka 
týdně. Na tuto hodinu jsou žáci rozděleni podle 
svých schopností, nikoli podle ročníků. Práce je 
tedy v jedné skupině přizpůsobena konkrétním 
problémům žáků s poruchami čtení a psaní, 
přičemž druhá skupina žáků pracuje rychlejším 
tempem a s jinými texty. Tento způsob práce 
žákům s poruchami učení  velmi pomáhá s ná-
pravou jejich potíží.

Díky dotaci jsme také mohli zavést výuku 
angličtiny již od 1. ročníku. k výuce jsme začali 
používat učebnice Happy House a Happy Street 
z oxford University Press. x
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Zatímco přebor byl pro „béčko“ příliš velkým 
soustem, 1.A třída je soutěž, kterou by náš 
první tým hrát v budoucnu opět měl! „Jednou 
jsi dole, jednou nahoře…“ lapidárně glosuje 
sportovní ředitel klubu Miroslav Bubeník. „Na 
druhou stranu nutno podotknout, že fotbal na 
Dobré nikdy nešel cestou nákupů drahých hráčů. 
Nikdy se nechtěl udržet nebo postoupit za kaž-
dou cenu a nikdy nesáhl k jiným než sportovním 
praktikám!“

 
Klubová vize je dlouhodobě stejná
A to hrát pohledný fotbal s dobrým zázemím. 
podstatné je, aby ve všech týmech fungovala 
parta a aby hráči chodili trénovat a sportovat 
rádi. „sestupů a postupů jsme my, starší, zažili 
dost. V první řadě jsme vždy reprezentova-
li a reprezentujeme Velkou Dobrou! Dovolím 
si připomenout, že pokud bylo potřeba obci 
pomoci, byli to fotbalisté, kteří šli první (a 
většinou také jako jediní). Brigády, organizace 
sportovních a kulturních akcí, dětské dny atd. 
Když pak slyším vyjadřování některých „fa-
noušků“ či závistivců, je mi smutno…“ dodává                         
M. Bubeník. „Fotbal zde díky našim předchůd-
cům organizovaně žije jednadevadesátý rok 
a určitě stovku oslaví v plné síle.“

Nový trenér, odchody a posily
V klubu došlo k několika personálním změnám. 
především k výměně na trenérském postu  
u „A“ týmu. Družstvo vede bývalý vynikající hráč 
a kapitán Čechie Vlastimil Hrubý. Asistentem 
zůstal petr Fíman, vedoucím mužstva se stal 
Miroslav Škvain, ve funkci zdravotnice a masérky 
pokračuje Monika Bílková. Mužstvo bylo bohužel 
oslabeno vinou zranění stopera Vladimíra 
Dufka (dlouhodobá rekonvalescence). roman 
Neuberger odešel na rok pracovně do Anglie 
a hostování skončilo Martinu Kozlovi a Jakubu 
pejšovi. Jinak se podařilo udržet kádr mužstva 
pohromadě a posílit ho příchodem Davida 
Hrubého a patrika Ďurčanského z sK Kladno 
a Martina Havelky z podolí praha. V jednání je 
ještě příchod romana Volmana.

Sezóna zahájena vítězstvím
příprava na novou sezónu byla zahájena velmi 
brzo, hráči tvrdě trénovali a sehráli 7 příprav-
ných zápasů, z  toho 6 vítězných. Úspěchem 
bylo vítězství v pohárovém turnaji na Braškově. 
Mistrovská soutěž začala 21. srpna, v úvodním 
utkání Doberští porazili Mutějovice 4:0.

„Mužstvo musí potvrdit svoji kvalitu a v dal-
ších kolech atakovat přední příčky. opravdoví 
příznivci Čechie a skuteční Doberáci si to určitě 
zaslouží!“ říká závěrem M. Bubeník. Další infor-
mace o utkáních, výsledky, střelce atd. najdete 
na www.velkadobra.cz/fc-cechie. x

V doberském fotbale to v loňské sezóně byl 
propadák! Z 1.A třídy sestoupil náš „A“ tým dospělých, 
mužstvo „B“ neudrželo okresní přebor, a tak jediní 
dorostenci splnili stanovený cíl a patřili v okresním 
přeboru mezi špičku.

FC ČeChie VelKá Dobrá
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ZAČAlA NoVá A sNAD ÚspěŠNěJŠí seZóNA

Přehled a výsledky utkání
„A“ tým – 1.B třída (skupina A)
V. Dobrá : Mutějovice 4:0 
Městečko : V. Dobrá 3:2 
V. Dobrá : tuchoměřice 1:0
K. Dvůr : V. Dobrá 1:2
V. Dobrá : Bránov 2:1
Hostouň : V. Dobrá               1:3
V. Dobrá : lidice              2.10.  16:00
loděnice : V. Dobrá 9.10.  16:00
V. Dobrá : Braškov 16.10.  15:30
Velvary : V. Dobrá 23.10.  15:30
V. Dobrá : Hřebeč 30.10.  14:30
senomaty : V. Dobrá 7.11.  14:00
V. Dobrá : Jeneč 13.11.  14:00

„B“ tým – 3. třída (skupina A)
V. Dobrá „B“ : lhota „B“ 3:2
Buštěhrad : V. Dobrá „B“ 4:0
V. Dobrá „B“ : Brandýsek „B“ 3:3
Běleč : V. Dobrá „B“ 1:1
V. Dobrá „B“ : stochov „B“  4:0
slavoj Kladno : V. Dobrá „B“  2:2 
V. Dobrá „B“ : tJ Unhošť  3.10.  16:00 
Vinařice : V. Dobrá „B“  9.10.  16:00
V. Dobrá „B“ : Dřetovice 17.10.  15:30 
stehelčeves : V. Dobrá „B“ 23.10.  15:30
V. Dobrá „B“ : Hřebeč „B“  31.10.  14:30 
Doksy „B“ : V. Dobrá „B“  6.11.  14:00
V. Dobrá „B“ : Švermov 14.11.  14:00 

Dorost – okresní přebor
Vraný : V. Dobrá 11:1
V. Dobrá : pozdeň 2:2 
lhota : V. Dobrá  0:3
V. Dobrá : tuchlovice 1:1
Zlonice : V. Dobrá 3.10.  10:15
V. Dobrá : Vinařice 10.10.  10:15 
stochov : V. Dobrá 16.10.  10:15
V. Dobrá : Hřebeč 24.10.  10:15 
Klobuky : V. Dobrá 31.10.  10:15
V. Dobrá : otvovice 7.11.  10:15 
libušín : V. Dobrá 14.11.  10:15

Mladý obránce
Tomáš Andruchovič

Brankář Červenka
v akci

Trenér Vlastimil Hrubý
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V polovině 90. let minulého století se skupi-
na hráčů, kteří ukončili svoji aktivní fotbalo-
vou činnost v doberských týmech, rozhodla 
prodloužit si svůj sportovní život a každý 
pátek začala trénovat.
Vzhledem k pracovnímu vytížení ale nebylo 
možné přihlásit pravidelnou soutěž, a tak část 
hráčů odešla na hostování do oddílu kopané 
sokol Družec. Zde společně s domácími hráči 
v posledních letech pravidelně vyhrávají ligu 
starých pánů Kladenska. přesto se vždy najde 
prostor na sehrání několika přátelských utkání, 
kde nastupují i ti nejstarší. 

27. srpna silně kombinovaná sestava 
přestřílela B-tým Celticu Kladno vysoko 11:6             

(v poločase 5:2), byť byl věkový rozdíl mezi 
hráči obou soupeřů propastný. střelecky se 
dařilo: Dufek 3, Kolrusz 2, Novotný ml. 2, No-
votný st., Böhm, Hrubý a Závora po 1 gólu.

Ve druhém utkání čekal „staré pány“ složitěj-
ší oříšek, a to mezinárodní utkání s týmem  
sV Boostedt z Německa. Hráči tohoto týmu na-
vštívili naši obec již potřetí. Naposledy to bylo 
28. září 1997, tedy před 13 lety. Kladenský de-
ník ze 4.10.1997 o tomto utkání tehdy napsal: 
„totální fotbal na stadionu doberské Čechie. 
přátelsky: old Boys Čechie Velká Dobrá –  
sV Boostedt (srN) 2:1. staří páni Čechie se 
nadšeným divákům chtěli odvděčit za velkou 
podporu a dostali soupeře pod drtivý tlak...“

Z původní sestavy nastoupila čtveřice Zíka, 
Vostarek, Dufek, V. Votava, která byla doplněna 
dalšími (slunéčko, Fíman, Chalupa, Kolrusz, 
M. Nosek, Bubeník, o. Bečka, Böhm, Hamouz, 
střihavka). Utkání měla zásluhou všech aktérů 
vysokou úroveň. Naši šli do vedení po ráně 
Bubeníka, hosté však brzy srovnali erichem. 
přes tradiční německou zarputilost se nakonec 
radovali doberští hráči, kdy o konečném skóre 
5:2 rozhodly střely Dufka, Hamouze a střihavky. 
Za Boostedt se trefil ještě jednou Horst erich. 
sponzorem akce byl hotel lapark, kde hosté 
nocovali. x

Zajímavost
Boostedt je obec ležící mezi Hamburkem a Kielem. Za Hamburger SV hraje i český 
fotbalista David Jarolím, který našim hráčům poslal dárek – bundesligový hrací míč 
svého týmu.

Stará garDa 
Smetla CeltiC KlaDNo 
i NěmeCKý booSteDt

Příchody:  
David Hrubý – 18 let, záložník – 
přestup z SK Kladno
Patrik Ďurčanský – 19 let, záložník 
– hostování z SK Kladno
Martin Havelka – 24 let, brankář – 
hostování z Podolí
Jan Hrubý – 20 let, útočník – 
hostování z SK Kladno změněno 
na přestup
Roman Volman – 18 let, záložník – 
hostování z SK Kladno

Odchody:  
Martin Kozel – dočasné přerušení 
aktivní fotbalové činnosti
Jakub Pejša – konec hostování, 
návrat na Slovan Kladno
Roman Neuberger – zaměstnání 
v zahraničí

Zahájen provoz posilovny a aerobního sálu
ve fitcentru v prostorách mateřské školy
Posilovna:
pondělí   15:30 – 20:00
středa   18:30 – 20:00

Dětský aerobik:
pondělí   od 16:00 – předškoláci formou hry
   od 18:00 – školáci

Aerobik, formování postavy, stepy pro ženy:
pondělí   od 18:00 a 19:00
středa   od 19:00

Latinskoamerické tance:
úterý   18:30 – 20:00

Kontakt:  Jája Dudková, tel.: 608 640 770
Trenér Vlastimil Hrubý

„Pišta“ Uher a David Hrubý
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Archeologové ve velké Dobré 

Už to by pravděpodobně na vychloubání stačilo, 
jenomže archeologové nedávno zjistili, že se 
kolem Velké Dobré nacházejí doklady o osídlení 
mnohem starším, než je zemědělský pravěk! 
A nemluví o žádném malém čísle, osídlení okolí 
buližníkových kamýků Farunky a horky je totiž 
staré několik stovek tisíc let.

střední Čechy jsou poslední dobou stále bed-
livěji pozorovány také paleolitiky – odborníky 
na období nezemědělského pravěku. Datačně 
ohraničit paleolit není úplně jednoduché, pro-
tože jej na rozdíl od mladších období nemůže-
me vymezovat pouze v rámci České republiky. 
Musíme ho chápat v rozmezí tzv. starého světa 

– tedy Afriky, evropy a Asie (chcete-li eurasie). 
Na druhou stranu pro potřeby tohoto článku by 
mohlo postačovat tvrzení, že dosud nejstarší 
doklady o přítomnosti paleolitického člověka 
v Čechách sahají k 1,87 mil. let a pocházejí 
z Berouna ze záchranného výzkumu doc. Jana 
Fridricha, zakladatele české paleolitické školy. 

Archeologie a stavební činnost
Veškeré stavební činnosti na území ČR musí 
ze zákona předcházet archeologický dohled, 
nutnou součástí stavebního povolení je vy-
jádření archeologa. Pokud parcela obsahuje 
archeologické památky, následuje výzkum. 
Státní institucí, která bdí nad dodržováním 
těchto zásad, je stavební úřad. Nesplněním 
podmínek se stavebník vystavuje vysoké 
pokutě. Pokud ale oznámí archeologům svůj 
stavební záměr včas, lze koordinovat průzkum 
tak, aby neznamenal žádný časový skluz 
pro investora. Průzkum je pro soukromého 
vlastníka pozemku bez finančních nákladů. 
V případě, že se jedná o pozemek právnické 
osoby nebo obce, hradí archeologický prů-
zkum investor. Noví vlastníci pozemků se o 
své parcely bát nemusí! Naopak – kupujete si 
pozemek s vlastní historií.

kUriózNí Nález V DreNážNích rýhách
NAlezeNy ArteFAkty z oBDoBí okolo 400 000 let přeD NAšíM letopoČteM

oblast středních Čech je starou sídlištní komorou, což přeloženo do neodborného jazyka 
znamená, že je lidmi pravidelně osídlovaná už od nejhlubšího zemědělského pravěku. 
zjednodušeně se za zemědělský pravěk v Čechách považuje období od neolitu po příchod prvních 
slovanů, tedy v datech zhruba od 7. tisíciletí před kristem po 7. století po kristu. středočeské 
hvozdy se tak pyšní skutečně starým osídlením.
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spodní hranici našeho paleolitu pak hledejme 
v počátcích zemědělského pravěku.

Archeologické rejdy s úžasnými objevy pro-
vádějí paleolitikové momentálně především 
na kladensku, protože jak to zatím vypadá, 
kladensko je pro paleolitiky hotovým rájem. 
popravdě řečeno, není to úplná náhoda. lovci 
-sběrači, jak podle způsobu získávání obživy 
souhrnně nazýváme paleolitické obyvatele, 
totiž velmi rádi vyhledávali právě buližníkové 
kamýky, černé vystupující skalky, které jim často 
skýtaly útočiště a potřebnou surovinu k výrobě 
kamenných štípaných nástrojů. A právě pás 
buližníkových kamýků se na geologické mapě 
Čech táhne od Mladé Boleslavi až po plzeň, 
jenom v okolí Velké Dobré se nacházejí tři – 

Farunka, horka a kožová hora, a kolem všech tří 
se také podařilo objevit paleolitické osídlení.

výzkum ve velké Dobré ukázal 
překvapivé skutečnosti
poslední objevenou lokalitou je Velká Dob-
rá. Archeologický výzkum zde byl zahájen na 
přelomu měsíců května a června letošního roku 
a jeho výsledky ukázaly archeologům překva-
pivé skutečnosti. Jako každá stavba na území 
České republiky, vyžádalo si i vybudování nových 
stavebních parcel na jihovýchodě Velké Dobré 
provedení záchranného archeologického výzku-
mu. skrývka ornice pod chystanou novou komu-
nikací totiž odhalila přítomnost paleolitických 
lovců-sběračů. V podorničí se nacházelo velké 
množství kamenné štípané industrie vyrobené 
převážně z křemenných valounků. Nakonec jsme 
získali početnou kolekci asi 4 000 artefaktů, 

které jsme datačně zařadili do období mladší 
fáze starého paleolitu. V řeči čísel jde o období 
okolo 400 000 let před naším letopočtem.

v Dobré žil člověk heidelberský 
a ještě starší člověk předchůdce
V té době tak ve Velké Dobré žil člověk, který 
nese název homo heidelbergensis, tedy člověk 
heidelberský. tento lidský druh byl poprvé 
popsán na základě nálezu čelisti z německého 
Maueru u heidelbergu, proto se mu také říká 
člověk heidelberský. o člověku heidelberském 
víme asi tolik, že průměrná výška ženy se pohy-
bovala okolo 157 cm, váha potom okolo 51 kg, 
ženy člověka heidelberského tak vážily průměr-
ně to, co váží dnešní hollywoodské herečky. 

Muži dosahovali výšky kolem 175 cm a vážili asi 
62 kg. šlo o vysoké šlachovité lovce-sběrače, ne 
nepodobné nám.

Jenomže to nebyl jediný lidský druh, který 
v okolí Velké Dobré žil. když půjdeme ještě dále 
do minulosti, zjistíme, že zdejší osídlení je 
ještě starší, a to až tři čtvrtě milionu let! první 
doklady o tom pocházejí z výzkumu při stavbě 
rychlostní komunikace r6, který zde v roce 1999 
prováděli pracovníci Archeologického ústa-
vu Akademie věd praha, v.v.i. podařilo se jim 
objevit naleziště, na němž zanechal své stopy 
tzv. člověk předchůdce, homo antecessor, ob-
jevený před několika lety ve španělském pohoří 
Atapuerca, shodou okolností také při stavbě 
dopravního spojení, tentokrát železničního.
Dnes archeologové vědí, že právě člověk 
předchůdce měl po Čechách síť táborů, které 
pravidelně navštěvoval. tak například zimním 

táborem byly přezletice, nacházející se u buliž-
níkového kamýku (vidíte, zase buližníky) zlatý 
kopec. Dalším z táborů byl ten v blízkosti kopce 
horka. Nevíme přesně, kde se nacházel, protože 
Jan Fridrich a ivana Fridrichová-sýkorová z ar-
cheologického ústavu neměli stejné štěstí jako 
v přezleticích, které se nacházejí přesně tam, 
kde je člověk opustil, a tento tábor takříkajíc 
„sjel“ vlivem působení různých přírodních pod-
mínek (tzv. postedepozičních procesů) z kopce 
pod kopec.

Stopy vedou ještě do hlubší historie
i po člověku předchůdci se ve Velké Dobré poda-
řilo najít stopy. i když poněkud kuriózní. skrývka 
jižního ramene komunikace totiž mimo jiné 
obnažila také staré zavlažovací drenážky, které 
si na poli vytvořil před nedávnou dobou poctivý 
hospodář. Dva žlábky dlouhé přibližně tři a dva 
metry mají zhruba lichoběžníkový průřez a jsou 
vysypány množstvím černého kamene, který měl 
za úkol regulovat vlhkost půdy a odvádět vodu. 
správně tušíte, že oním černým kamenem je 
i tentokrát buližník, však se ho pod Farunkou 
něco válí. Jenomže aktivní hospodář nevysklá-
dal do drenážek jenom obyčejné buližníkové 
valouny a suť, při hledání vhodných kamenů 
se mu podařilo nasbírat i poměrně velkou 
„kolekci“ kamenných štípaných nástrojů, které 
před tři čtvrtě miliony lety vyrobil právě člověk 
předchůdce.

Archeologie při svém zkoumání často naráží na 
různé podivnosti. Velkodoberské drenážky plné 
paleolitické industrie rozhodně patří k jedné 
z nich. koneckonců o tom píše i říjnové vydání 
časopisu history revue. x

kateřina semrádová,
archeoložka České společnosti 
archeologické, o.p.s.
vedoucí výzkumu ve Velké Dobré
www.csarcheologicka.eu

Ve Velké DoBré se žilo Už přeD 
400 tisíci lety!
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Doberské střípky
Dětský Den 
přilákal 
stovku Dětí 
a roDičů
	
tradiční	akce	pro	děti	proběhla	
26.	června	odpoledne	v	prostorách	
dětského	hřiště,	fotbalového	stadionu	
jaroslava	Šiftance	a	na	louce	Pod	zahra-
dy.	Příjemné	sobotní	odpoledne	zde	
strávila	stovka	dětí	v	doprovodu	
svých	rodičů.
v	areálu	fotbalového	stadionu	byly	
k	vidění	neuvěřitelné	akrobatické	
kousky	rádiem	řízených	modelů	vrtul-
níků.	Děti	v	hojném	počtu	využívaly	
možnosti,	které	nabízel	skákací	hrad	
či	trampolína,	a	díky	panu	Kopeckému	
se	projížděly	na	koních.	Na	přilehlém	
dětském	hřišti	si	příchozí	mohli	vyzkou-
šet	střelbu	z	paintbalových	zbraní,	které	
zapůjčil	p.	zelený,	zatančit	si	při	repro-
dukované	hudbě	nebo	si	prohlédnout	
a	osahat	řadu	dokonale	renovovaných	
historických	vozidel,	které	pro	děti	při-
chystal	starosta	zdeněk	zahrádka.

Dospělí	ocenili	možnosti	občerstve-
ní,	u	dětských	návštěvníků	to	vyhrály	
kornouty	se	zmrzlinou,	které	dodal	pan	
Březina	z	cukrárny	Ňam	Ňam.	tradič-
ním	vrcholem	se	pak	pro	všechny	stala	
projížďka	vojenským	automobilem	
v	terénu,	nebo	dokonce	jízda	obrněným	
bojovým	vozidlem	pěchoty.

Povedenou	akci	zaštítil	obecní	úřad	
velká	Dobrá,	vlastní	pořadatelské	služby	
prováděla	dvacítka	dobrovolníků	z	řad	
fotbalistů,	jejich	manželek	a	příznivců.	
veškeré	občerstvení	a	atrakce	byly	díky	
obecnímu	úřadu	a	sponzorům	zdarma,	
fotbalový	klub	zabezpečil	převoz	obr-
něného	transportéru	a	zaplatil	vzniklé	
náklady.	samozřejmostí	bylo	pojištění	
účastníků	a	následné	drobné	úpravy	
na	cestách	Pod	zahrady.	obecní	úřad	
děkuje	všem	sponzorům	a	organizáto-
rům.	x

stalo se
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V příštím čísle magazínu:
Doberští zahrádkáři: představujeme dobře 
fungující spolek, který pracuje pro naši obec.

obec koupí nové vozidlo pro úklid sněhu
všichni	je	znáte	především	ze	sběrného	dvora,	kde	nám	každou	středu	a	sobotu	
pomáhají	při	separaci	a	ukládání	domovního	odpadu	–	pracovníci	obecního	úřadu	
pánové	antonín	Levý,	josef	Kolrusz,	vlastimil	Špét	a	václav	Levý.	Provádějí	mimo	jiné	
řadu	činností,	opravy	a	údržbu,	sekání	trávy	apod.	a	v	zimě	úklid	sněhu	především	na	
páteřních	chodnících.	Dva	z	nich	jsou	v	penzijním	věku	a	pracují	na	dohodu	o	prove-
dené	činnosti,	dva	další	jsou	financováni	úřadem	práce	v	Kladně	na	základě	dohody	
o	vytvoření	pracovních	příležitostí	v	rámci	veřejně	prospěšných	prací.	zastupitelstvo	
obce	rozhodlo	o	nákupu	speciálního	užitkového	vozidla	značky	Kawasaki,	které	by	
mělo	zaměstnancům	obecního	úřadu	ulehčit	práci	především	v	zimním	období	a	zá-
roveň	zvýšit	jejich	mobilitu	při	pohybu	v	obci.
Údaje o novém víceúčelovém vozidlu Kawasaki:	4x4,	naftový	motor,	vhodný	rozchod	
–	vejde	se	na	chodníky.	Příslušenství:	radlice	na	sníh,	zimní	kabina	pro	dva	s	nezá-
vislým	vytápěním,	korba,	závěsné	zařízení	na	vlek.	Postupně	bude	pořizováno	další	
příslušenství.	x

letecký den s rádiem relax
v	sobotu	25.	září	proběhl	„Letecký	den“	na	doberském	letišti,	jehož	partnerem	byla	
obec	velká	Dobrá.	sešla	se	zde	asi	tisícovka	lidí,	bohužel	počasí	nepřálo,	a	tak	atrakce	
typu	seskoku	z	letadla	musely	být	zrušeny.	Návštěvníci	si	i	tak	užili	programu,	po-
slechli	kapelu	Country	trio	a	někteří	vyhráli	v	tombole.	Poděkování	patří	doberským	
fotbalistům,	kteří	pomohli	s	organizací.	x

oříškiáda – výstava psů už potřetí v naší obci
v	sobotu	18.	září	proběhl	ve	velké	Dobré	na	louce	za	hřištěm	již	3.	ročník	výstavy	psů	
z	rodokmenem	i	bez	něj.	velká	Dobrá	se	tak	opět	stala	dějištěm	kynologické	akce	
a	místem	setkání	chovatelů,	majitelů	i	milovníků	psů.	akce	se	zúčastnilo	kolem	
70	psů,	kteří	soutěžili	v	kategoriích	štěňata,	dospělí	a	senioři.

součástí	výstavy	byly	také	soutěže	junior	Handling,	Pes	šikulka	a	Nejsympatičtější	
pár	(pes	a	majitel).	v	rámci	doprovodného	programu	zhlédli	účastníci	ukázky	obran,	
dog	frisbee	a	psího	spřežení	(mushing).	akci	pořádalo	výcvikové	centrum	Haf	Bez	
obav	z	Prahy.	Krásné	a	slunečné	počasí	podpořilo	zdar	celé	akce.	společnost	Haf	Bez	
obav,	s.	r.	o.,	děkuje	obci	velká	Dobrá	za	podporu	a	možnost	uspořádat	tuto	akci.	x

stane se
posvícenská zábava a „pěkná hodinka“
Jak vznikla tradice posvícení?
Posvícení	je	vzpomínková	slavnost	na	posvěcení	kostela.	
Dostavba	kostela	byla	pro	obec	mimořádnou	událostí,	jeho	
stavbě	obyvatelé	věnovali	spoustu	peněz	a	úsilí.	Když	se	
stavba	dokončila,	kostel	se	nemohl	hned	použít	pro	výkon	
bohoslužeb,	nejprve	se	musel	slavnostním	způsobem	
vyjmout	ze	světské	sféry	a	posvěcením	jej	určit	pro	služby	
Bohu.	obvyklými	atributy	posvícení	se	staly	posvícenské	
koláče,	místní	speciality,	taneční	zábavy	a	průvody	s	mas-
kami.

traduje	se,	že	první	posvícení	slavil	při	svěcení	chrámu	
v	jeruzalémě	král	Šalomoun.	vzhledem	k	nejednotnosti	
oslav	posvícení	nařídil	roku	1786	císař	josef	ii.	po	celé	zemi	
slavit	posvícení	třetí	říjnovou	neděli	po	svátku	svatého	
Havla.	odtud	se	odvozuje	také	často	užívaný	termín	„ha-
velské	posvícení“,	které	slavíme	i	v	naší	obci	už	více	než	
po	tři	staletí.	Kaplička	Nalezení	svatého	Kříže	byla	ve	velké	
Dobré	postavena	roku	1765,	roku	1816	byla	zbořena	a	pře-
stavěna	do	nynější	podoby.	vysvěcena	pak	byla	roku	1817.

Havelské posvícení ve velké Dobré 17. října
Letos	připadají	posvícenské	oslavy	v	naší	obci	na	17.	října.	
součástí	bude	tradičně	taneční	zábava	a	v	pondělí	od	rána	
také	tzv.	„pěkná“,	přesněji	„pěkná	hodinka“.	Dříve	se	
slavívalo	v	hospodách	U	Rysů,	U	Franců	a	U	Langrů,	dnes	
je	centrum	oslav	situováno	do	restaurace	Kulturní	dům.	
Dodnes	se	jedná	o	výhradně	mužskou	záležitost!	Pánové	se	
scházejí	v	9	hodin	ráno,	neomluvené	pozdní	příchody	jsou	
trestány.	Kravata	je	nepovolenou	součástí	oblečení,	a	tak	se	
nepoučeným	stříhá.

v	úvodu	patří	tichá	vzpomínka	těm	spoluobčanům,	kteří	
se	„pěkné“	nedožili.	Na	stolech	se	zapálí	svíčky,	kte-
ré	nikdo	nesmí	porazit,	zhasnout,	či	si	dokonce	od	nich	
zapálit	cigaretu.	Při	všech	proviněních	padá	jednotný	trest	
–	povinnost	zaplatit	spolustolovníkům	metr	piv	(v	našich	
zeměpisných	šířkách	to	je	11	piv	a	malý	rum).	K	pití	patří	
dobré	jídlo	(většinou	dršťková	polévka,	ovar,	guláš)	a	zpěv.
ve	12	hodin	pak	osazenstvo	v	doprovodu	kapely	provede	
slavnostní	průvod	od	restaurace	na	kruhový	objezd	a	zpět	
(většinou	stylově	oděno	ve	spodním	prádle).	v	čele	průvodu	
se	veze	„mrtvola“,	tu	volí	všichni	z	nabídky	společensky	
unavených	mužů.	Někteří	ale	dokáží	slavit	až	do	pozdních	
nočních	hodin.	Proslýchá	se,	že	naši	předkové	statečně	
pokračovali	ještě	v	úterý,	kdy	drželi	tzv.	„sousedskou“.	x



Kontakty
Obecní úřad 
Adresa:
Obec Velká Dobrá
Karlovarská 15
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 320 
E-mail: info@velkadobra.cz
podatelna@velkadobra.cz 
(elektronická podatelna:
 výběr vždy ve čtvrtek 9-12 hod.)
Internet: www.velkadobra.cz
 
Úřední hodiny:  
pondělí:  8 - 12 , 13 – 17 hod. 
středa:  8 - 12 , 13 – 17 hod. 
 

Základní škola
Adresa:
Základní škola Velká Dobrá
Náměstí Komenského 17 
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 691 325 
E-mail: BeckovaZ@seznam.cz
Internet: www.zsveldo.estranky.cz

Mateřská škola
Adresa:
Mateřská škola Velká Dobrá
Školní 324
273 61 Velká Dobrá  
Telefon: 312 692 891 
E-mail: msvelkadobra@seznam.cz
Internet: www.msvelkadobra.cz

Česká pošta
Budova Obecního úřadu
Telefon: 312 691 321

Otevírací doba: 
pondělí:  8 - 11.30 , 13 – 16 hod.
úterý:  8 - 11.30 , 13 – 16 hod.
středa:  8 - 11.30 , 14 – 17 hod.
čtvrtek:  8 - 11.30 , 13 – 16 hod.
pátek:  8 - 11.30 , 13 – 16 hod. 

Lékař
Praktický dětský lékař:
MUDr. Zuzana Kindlová
Budova Obecního úřadu
Telefon: 723 046 221
 
Ordinační hodiny:
úterý:  9.45 – 11.15 hod.
čtvrtek:  11.30 – 12.30 hod.
pátek:  8 – 9 hod. 

Praktický lékař - internista :
MUDr. Jiří Roth
Budova Obecního úřadu
Telefon: 312 691 810 

 
Ordinační hodiny: 
pondělí:  12.30 – 15.30 hod.
středa:  7.30 – 9.00 hod.
 (dia poradna)
pátek:  9 – 11.30 hod.  

 

 

Informace o sběrném dvoře 
a odvozu nebezpečného 
odpadu

V sobotu 30. 10. 2010 proběhne 
ve dvoře obecního úřadu sběr 
nebezpečného odpadu od 9:00 do 
12:00 hodin.

Otevírací doba ve dvoře za obecním 
úřadem pro ukládání separovaného 
odpadu je:
zimní čas: 
středa 8.00 – 10.00 a  
 14.00 – 16.00 hodin
sobota   8.00 – 12.00 hodin

letní čas:  
středa 8.00 – 10.00 a  
 15.00 – 17.00 hodin
sobota 8.00 – 12.00 hodin
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